

Title (en)

Two-shaft vacuum pump and method of operation.

Title (de)

Zweiwellenvakuumpumpe und Verfahren zu ihrem Betrieb.

Title (fr)

Pompe à vide avec deux arbres et méthode de fonctionnement.

Publication

EP 0370117 A1 19900530 (DE)

Application

EP 88117650 A 19881024

Priority

EP 88117650 A 19881024

Abstract (en)

[origin: JPH02153291A] PURPOSE: To effect pump scavenging reasonably by supplying scavenging gas to a suction volume transported to an opening of a scavenging gas conduit after an inlet opening of the vacuum pump is closed, and effecting supply control by using the rotors at the outlet side of the rotor pairs. CONSTITUTION: In a three-staged vacuum pump 1 with three pairs of rotors 6, 7 arranged axially on two shafts 2, 3, each pair of rotors 6, 7 comprises a protrusion 38 and a notch 39 respectively supported in a suction chamber 12 for rotating synchronously in a non-contact manner. The rotors 6 are controlled by an inlet opening 35 and the other rotors 7 are controlled by an outlet opening 42. In this case, scavenging gas (nitrogen gas, etc.), is supplied into a suction volume 44 transported to an opening 45 of a scavenging gas conduit leading to a gas bomb after the inlet opening 35 is closed. After that, the outlet opening 42 is opened, the supply of scavenging gas is controlled by using the rotors at the outlet side.

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf ein Verfahren zum Betrieb einer Zweiwellenvakuumpumpe (1) mit zwei in einem Schöpfraum synchron und berührungslos rotierenden, jeweils mit einem Vorsprung (38) und einer Aussparung (39) versehenen Rotoren (4, 5; 6, 7; 8, 9), von denen der eine eine Einlaßöffnung (32, 35) und der andere eine Auslaßöffnung (33, 37, 42) steuert; außerdem bezieht sich die Erfindung auf eine für die Durchführung des Verfahrens geeignete Zweiwellenvakuumpumpe; um in eine Zweiwellenvakuumpumpe dieser Art auch während des Betriebs Spülgas einlassen zu können, wird vorgeschlagen, in das jeweils sich verkleinernde Schöpfvolumen Spülgas über eine Mündung (45) einzulassen, die vom auslaßseitigen Rotor derart gesteuert wird, daß das jeweilige Schöpfvolumen im Moment der Zufuhr des Spülgases sowohl zur Einlaßöffnung (35) als auch zur Auslaßöffnung (42) hin abgeschlossen ist.

IPC 1-7

F04C 23/00; F04C 29/00

IPC 8 full level

F04C 25/02 (2006.01); **F04C 29/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F04C 18/123 (2013.01 - EP US); **F04C 23/001** (2013.01 - EP US); **F04C 29/0007** (2013.01 - EP US); **F04C 2220/12** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [AD] EP 0290662 A1 19881117 - LEYBOLD AG [DE]
- [A] FR 2109798 A5 19720526 - ATLAS COPCO AB
- [A] GB 2196696 A 19880505 - UTILE ENGINEERING CO LIMITED
- [A] US 4621985 A 19861111 - KOBAYASHI MASAO [JP], et al

Cited by

DE4038704A1; US6439865B1; WO9215786A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR GB LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0370117 A1 19900530; EP 0370117 B1 19940112; DE 3887149 D1 19940224; JP 2755733 B2 19980525; JP H02153291 A 19900612; US 5049050 A 19910917

DOCDB simple family (application)

EP 88117650 A 19881024; DE 3887149 T 19881024; JP 27511889 A 19891024; US 48215190 A 19900220